
Porada rozhodčích 9.12.2012 
Přítomni: H. Spalová, J. Coufal, L. Müller, MVDr. K. Novozámská, P. Brožová, M. Illová, 
MVDr. L. Šlapanský, MVDr. M. Kalich, P. Buba, M. Václavík, MVDr. J.Švec, MVDr., F. 
Šimek,  Ing. M. Přibáňová, Ing. J. Bušta, T. Říha 
 
Hosté: Ing. R. Svoboda, Bc. M. Chodilová 
 
Program: 
 

� Zahájení, zpráva hlavní poradkyně chovu 
� Seznámení s novou bonitační kartou 
� Zprávy ze setkání rozhodčích WUT - Švýcarsko 
� Diskuze 

 
• Hlavní poradkyně chovu všechny přivítala a pogratulovala jubilantům – J. Coufal, Dr. Šlapanský 
• Pár slov k organizaci výstav – rozhodčí delegovaní klubem často nejsou pořadateli nakonec 

delegováni, problém pro mladé rozhodčí splnit podmínky pro statut mezinárodního rozhodčího. 
S většinou pořadatelů výstav se dá dohodnout, výjimečně se vyskytly problémy.  

• Návrhy rozhodčích na rok 2013 – viz klubový zpravodaj. Nutno sledovat změny dle propozic 
pořadatelů.  

• Klubová výstava při světové výstavě – v okolí Brna nelze najít adekvátní prostory, letos celkově 
na klubových výstavách i ostatních výstavách úbytek zájmu vystavovatelů. Tato speciální výstava 
navíc uspořádána nebude. Při Evropské výstavě proběhne i národní výstava a je obava že by se 
další den už mnoho vystavovatelů nepřihlásilo.   

• Šampion ČMKU – změna názvu na „Výstavní Šampion ČMKU“. Bude se upravovat tiskopis pro 
hlášení vrchního rozhodčího.  

• Do posudků – zapisovat váhu, resp. OH!!   
• Nebát se zadávat známku „dobrá“ – uvědomit si, že velmi dobrou pouštíme psy do chovu.  
• Bonitace – letos nevybráno rekordních 18 psů. Příčina: chybějící zuby (i řezák), vada hrudníku, 

nestandardní osrstění, vyšší OH, vyšší hmotnost, velmi volné lokty.   
• Od letošního roku zpoplatnění bonitací (kromě klubových výstav), tak aby se alespoň zaplatily 

náklady na cestovné rozhodčích.  
 
Bonitační karta 
• Nová bonitační karta – Základ zůstává stejný, některé oblasti rozšířeny.  Vyznačeny vylučující 

vady. Dávat pozor na hodnocení povahy. Bude se podle ní bonitovat od roku 2013. Věnovat 
bonitaci náležitou pozornost – bonitační kód dostane pes jednou v životě!  

 

Švýcarsko porada rozhodčích WUT 
Zúčastnili se H. Spalová, Dr. J. Švec, P. Buba a Ing. Přibáňová. Veškeré přednesené materiály dovezli 
a přeložili.  
• Historie vážení a měření jezevčíků (C. Kleister)– článek bude v příštím zpravodaji 2/2013 
• Zbarvení jezevčíků (Dr. K.Schoeler) – M. Přibáňová 
• Komentář ke standardu (M. Wein-Gysae)– Dr. J. Švec 
•  
• Posuzování v kruzích – etika rozhodčího i vystavovatelů (B. Müller) - H. Spalová 
• Posuzování typu jezevčíka (A. Komorowski)– P. Buba 
• Vývoj plemene  (H. Kliebenstein) 
 



Materiál bude zpracován do podoby tisku a otištěn v časopise Jezevčík 2/2013.  
  

Diskuze 
• Diskuze k typu jezevčíka – standard je pro všechny rázy jeden a rozdíl je jen ve velikosti.  – Na 

druhou stranu může se vyskytnout např. standardní fena s velmi přejemnělou, drobnou hlavou – 
takže je těžko odhadnout bez znalosti rodokmenu, zda jde o drobného standarda nebo většího 
trpaslíka. Rozdíl mezi rázy by měl být vidět na první pohled ještě předtím, než jsou změřeni.  

• U nás neoddělovat chov trpasličích a králičích rázů – nemáme dostatečnou chovnou základnu, byl 
by to konec králičího rázu.  

• Diskuze, zda má smysl členství ve WUT, organizace má pouze poradní charakter, jaký má smysl 
když nemůže nic nařizovat – nutno si uvědomit, že WUT mimo jiné pořádá akce – výstavy i 
pracovní soutěže, cílem je mezinárodní porovnání chovů v jednotlivých státech, výchova 
rozhodčích, chovatelů a udržení jezevčíka jako pracovního plemene všemi možnými prostředky.   

• Diskuze k návrhům rozhodčích kluby na výstavách a jejich respektování pořadateli. Oba subjekty 
nutně musí spolupracovat, protože klub má zodpovědnost za chov a vývoj plemene a pořadatel 
výstavy nese na svých bedrech celou finanční stránku věci. Obojí je nutno skloubit tak aby to bylo 
ku prospěchu plemen a aby výstavní tituly neztrácely svůj význam.   

V Praze, Horních Počernicích, dne 9.12.2012 zapsala Ing. M. Přibáňová 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


